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Rada Miejska w Tułowicach 
Radni - Sesja 

Protokół XIV 

XIV Sesja Rady Miejskiej w Tułowicach - 2024-2029 w dniu 27 lutego 2025 r. 

Miejsce posiedzenia: Sala Posiedzeń Urzędu Miejskiego w Tułowicach 
Obrady rozpoczęto 27 lutego 2025 r. o godz. 18:00, a zakończono o godz. 20:12  

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków. 

Obecni: 

1. Andrzej Bojkowski 
2. Krzysztof Cykowski 
3. Dominika Drążek 
4. Tomasz Gala 
5. Michał Kuciński 
6. Elżbieta Kuzdrowska 
7. Piotr Mazurkiewicz 
8. Jan Michalski 
9. Marcin Patrys 
10. Adam Pestka 
11. Andrzej Pochopień 
12. Sylwia Szklorz 
13. Piotr Szmidt 
14. Anna Wojciuk-Nowak 
15. Agnieszka Zawadzka 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Tomasz Gala otworzył XIV sesję Rady Miejskiej w Tułowicach. 
Poinformował, że na mocy ustawy o samorządzie gminnym obrady są transmitowane na żywo, 
nagrywane i rejestrowane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk, a nagrania obrad 
dostępne są w Biuletynie Informacji Publicznej, na stronie internetowej Urzędu oraz w sposób 
zwyczajowo przyjęty. 

Sprawdzenie obecności 
OBECNY: 13, NIEOBECNY: 2 



 

Wygenerowano za pomocą app.esesja.pl 

Wyniki imienne: 

OBECNY (13) 
Andrzej Bojkowski, Krzysztof Cykowski, Dominika Drążek, Tomasz Gala, Michał Kuciński, 
Elżbieta Kuzdrowska, Piotr Mazurkiewicz, Jan Michalski, Marcin Patrys, Adam Pestka, Sylwia 
Szklorz, Piotr Szmidt, Agnieszka Zawadzka 

NIEOBECNY (2) 
Andrzej Pochopień, Anna Wojciuk-Nowak 
Przewodniczący stwierdził, że w sesji uczestniczy 13 Radnych, ci stanowi kworum przy którym 
Rada Miejska może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 
Powitał uczestników sesji. 

 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Tomasz Gala przypomniał, że porządek obrad Radni otrzymali wraz  
z zaproszeniem na sesję, następnie odczytał porządek i zapytał czy są wnioski o jego zmianę. 

 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Cykowski złożył wniosek o zmianę Porządku obrad, 
polegający na wycofaniu z Porządku obrad dwóch projektów uchwał: 
w sprawie działań zapobiegających tworzeniu na terenie gminy ośrodków dla nielegalnych 
imigrantów, w tym przekazywaniu mieszkań stanowiących zasoby Gminy Tułowice w celu ich 
relokacji oraz w sprawie ustalenia zasad i trybu korzystania z pomieszczenia do rekreacji  
Tułowickiego Ośrodka Kultury. 

 
3. Głosowanie w sprawie zmiany porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Tomasz Gala zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia wniosku o 
usunięcie z Porządku obrad projektu uchwały w sprawie działań zapobiegających tworzeniu na 
terenie gminy ośrodków dla nielegalnych imigrantów, w tym przekazywaniu mieszkań 
stanowiących zasoby Gminy Tułowice w celu ich relokacji. 

Głosowano w sprawie: 

Głosowanie w sprawie zmiany porządku obrad. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne: 

ZA (12) 
Andrzej Bojkowski, Krzysztof Cykowski, Dominika Drążek, Tomasz Gala, Elżbieta 
Kuzdrowska, Piotr Mazurkiewicz, Jan Michalski, Marcin Patrys, Adam Pestka, Sylwia Szklorz, 
Piotr Szmidt, Agnieszka Zawadzka 

PRZECIW (1) 
Michał Kuciński 

NIEOBECNI (2) 
Andrzej Pochopień, Anna Wojciuk-Nowak 

Głosowano w sprawie: 

II Głosowanie w sprawie zmiany porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Tomasz Gala zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia wniosku o 
usunięcie z Porządku obrad projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad i trybu korzystania  
z pomieszczenia do rekreacji Tułowickiego Ośrodka Kultury. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 
Andrzej Bojkowski, Krzysztof Cykowski, Dominika Drążek, Tomasz Gala, Elżbieta 
Kuzdrowska, Piotr Mazurkiewicz, Jan Michalski, Marcin Patrys, Adam Pestka, Sylwia Szklorz, 
Piotr Szmidt, Agnieszka Zawadzka 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Michał Kuciński 

NIEOBECNI (2) 
Andrzej Pochopień, Anna Wojciuk-Nowak 
Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty.  

 

4. Przedstawienie zmienionego porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Tomasz Gala odczytał zmieniony porządek obrad. 
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5. Głosowanie w sprawie zatwierdzenia zmienionego porządku obrad. 

Przewodniczący zarządził głosowanie. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Skarbnik Bogusława Krawczyk 
Głosowano w sprawie: 

Głosowanie w sprawie zatwierdzenia zmienionego porządku obrad. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 
Andrzej Bojkowski, Krzysztof Cykowski, Dominika Drążek, Tomasz Gala, Elżbieta 
Kuzdrowska, Piotr Mazurkiewicz, Jan Michalski, Marcin Patrys, Adam Pestka, Sylwia Szklorz, 
Piotr Szmidt, Agnieszka Zawadzka 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Michał Kuciński 

NIEOBECNI (2) 
Przewodniczący stwierdził, że zmieniony Porządek został przyjęty. 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie działań zapobiegających tworzeniu na terenie gminy ośrodków dla  
    nielegalnych imigrantów, w tym przekazywaniu mieszkań stanowiących zasoby Gminy  
    Tułowice w celu ich relokacji. (punkt zdjęto z porządku obrad) 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad i trybu korzystania z pomieszczenia do rekreacji  
    Tułowickiego Ośrodka Kultury. (punkt zdjęto z porządku obrad) 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

Skarbnik Bogusława Krawczyk szczegółowo omówiła poszczególne pozycje zmian  
w budżecie Gminy, wyjaśniając powody ich wprowadzenia. Brak pytań. 
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Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Cykowski odczytał treść procedowanej uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 
Andrzej Bojkowski, Krzysztof Cykowski, Dominika Drążek, Tomasz Gala, Michał Kuciński, 
Elżbieta Kuzdrowska, Piotr Mazurkiewicz, Jan Michalski, Marcin Patrys, Adam Pestka, Sylwia 
Szklorz, Piotr Szmidt, Agnieszka Zawadzka 

NIEOBECNI (2) 
Andrzej Pochopień, Anna Wojciuk-Nowak 
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Tułowice na 2025 r. 

Skarbnik Bogusława Krawczyk przypomniała, że wieloletnia prognoza finansowa zawiera ogólne 
dane dotyczące działalności gminy, natomiast uszczegółowienie tych wszystkich zadań 
zawierane są w uchwale dotyczącej zmian w budżecie Gminy Tułowice. 
Przedstawiła poszczególne zmiany. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Cykowski odczytał treść procedowanej uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Tułowice na 2025 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 
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Andrzej Bojkowski, Krzysztof Cykowski, Dominika Drążek, Tomasz Gala, Michał Kuciński, 
Elżbieta Kuzdrowska, Piotr Mazurkiewicz, Jan Michalski, Marcin Patrys, Adam Pestka, Sylwia 
Szklorz, Piotr Szmidt, Agnieszka Zawadzka 

NIEOBECNI (2) 
Andrzej Pochopień, Anna Wojciuk-Nowak 
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

10. Sprawozdanie z pracy sołtysów za 2024 r. 

Przewodniczący Rady poinformował, że nowym sołtysem sołectwa Tułowice Małe został Pan 
Oliwier Domański, podziękował za pracę na rzecz sołectwa Pani Beacie Nadybskiej, która 
zrezygnowała z tej funkcji. 

Sołtys Sylwia Szklorz przedstawiła sprawozdanie z prac sołectwa Ligota Tułowicka w 2024 r. 
Przewodniczący Rady Tomasz Gala przedstawił prezentację przygotowana przez Sołtysa 
Goszczowic Andrzeja Pochopnia. 
Sołtys Oliwier Domański przedstawił sprawozdanie z prac sołectwa Ligota Tułowicka w 2024 r. 
Sołtys Agnieszka Zawadzka przedstawiła prezentację z prac sołectwa Skarbiszowice w 2024 r. 
Sołtys Bartosz Wachowski przedstawił sprawozdanie z prac sołectwa Szydłów w 2024 r. 
 
 
11. Sprawozdanie z prac komisji za 2024 r. 

Przewodnicząca Komisji Agnieszka Zawadzka przedstawiła sprawozdanie z prac Komisji 
Budżetu i Spraw Gospodarczych. 
Przewodnicząca Komisji Sylwia Szklorz przedstawiła sprawozdanie z prac Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji. 
Przewodnicząca Komisji Dominika Drążek przedstawiła sprawozdanie z prac Komisji 
Rewizyjnej. 
Przewodnicząca Komisji Elżbieta Kuzdrowska przedstawiła sprawozdanie z prac Komisji Spraw 
Społecznych. 
 
 
12. Sprawozdanie z pracy Rady Miejskiej za 2024 r. 

Przewodniczący Rady Tomasz Gala przedstawił statystyki dotyczące funkcjonowania Rady. 
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13. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Tułowic między Sesjami. 

Burmistrz Andrzej Wesołowski przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie 
międzysesyjnym. 
 
14. Sprawozdanie z działalności Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej  
       między Sesjami. 

Przewodniczący Rady Tomasz Gala wymienił spotkania, w których uczestniczył w ostatnim 
okresie. 

 

15. Interpelacje i zapytania radnych (na piśmie). 

Radna Sylwia Szklorz poinformowała o braku odpowiedzi na interpelację złożoną w sprawie 
nadania nazwy „Rondo Sołtysa” dla placu w Ligocie Tułowickiej i odczytała jej treść. 
 
 
16. Odpowiedzi na listy i zapoznanie się z otrzymaną korespondencją od poprzedniej Sesji. 

Przewodniczący Rady Tomasz Gala poinformował o piśmie mieszkańca Tułowic dotyczące 
odpadów, które również otrzymał Burmistrz, a także piśmie w sprawie przejęcia dróg od 
mieszkańców Ligoty Tułowickiej. 

Burmistrz Andrzej Wesołowski wyjaśnił, że pismo w sprawie odpadów zostało przekazane 
zarządcy działki, działka już jest uprzątnięta. 
 
 
 
17. Odpowiedzi na wolne wnioski z poprzedniej Sesji oraz Komisji Wspólnej. 

Burmistrz Andrzej Wesołowski nawiązując do remontu Przedszkola przedstawił ilości dzieci 
poszczególnych oczekujących na przyjęcie do placówek oświatowych. 

Radny Krzysztof Cykowski przypomniał zgłaszaną sprawę skrzyżowania ulicy Poprzecznej na 
wysokości Muzeum. 
Burmistrz wyjaśnił, że w tym miejscu jest stosowny znak „ustąp” i każdy kierowca musi ustąpić. 
Radny Krzysztof Cykowski stwierdził, że auta ciężarowe mają ograniczoną widoczność i 
ponowił prośbę o postawienie w tym miejscu lustra. 
 



 

Wygenerowano za pomocą app.esesja.pl 

18. Wolne wnioski. 

Radny Michał Kuciński przedstawił projekty uchwał złożonych osobiście i odczytał uzasadnienie 
wskazujące na potrzebę ich podjęcia. 
Przypomniał, że zostały one usunięte z porządku obrad z powodu braków formalno-prawnych. 
Poinformował, że zapisy projektu dotyczącego emigrantów zostaną przeredagowane i poddane 
głosowaniu na przyszłej sesji, a odnosząc się do projektu udostępniania pomieszczeń siłowni  
w Tułowickim Ośrodku Kultury wyraził nadzieję, że Pani Dyrektor zrobi krok w stronę grupy 
mieszkańców i wspólnymi siłami zostaną wypracowane działania realizujące ich potrzeby. 
 
Radny Piotr Szmidt w imieniu mieszkańca Szydłowa poruszył temat gazyfikacji wsi w celu 
ogrzewania domów. Mając świadomość wielokrotnych działań w tym kierunku, poprosił 
Burmistrza, szczególnie ze względu na osoby starsze, o rozeznanie tematu i ustalenie czy takie 
inwestycje mają szanse powodzenia w miejscowości Szydłów, aby mieszkańcy wiedzieli czy jest 
to możliwe, czy konieczne jest rozważenie inwestycji w celu ułatwienia realizacji ogrzewania. 
Poprosił o informację zwrotną.  
 
Burmistrz Andrzej Wesołowski nawiązał do niedawnych, niezrealizowanych planach gazyfikacji 
w Gminie, obiecał sprawdzenie możliwości i przekazanie informacji. 
 
Dyrektor Tułowickiego Ośrodka Kultury Magdalena Duda-Oleksy wyjaśniła, że w planie 
finansowym TOK nie ma środków, aby siłownia funkcjonowała nieodpłatnie, należy wziąć pod 
uwagę czy karnet dla osób pracujących jest dużym obciążeniem i zastanowić się nad odpłatnością 
innych użytkowników np. uczniów. 
Wyjaśniła zasady funkcjonowania innych aspektów Tułowickiego Ośrodka Kultury i jego 
finansów. 
Rozmawiano na temat funkcjonowania TOK oraz innych obiektów gminnych. 
 
Radna Sylwia Szklorz zapytała o legalizację wagi na PSZOK- u, na które otrzymała 
potwierdzenie wykonania legalizacji. Poprosiła również o utrzymanie czystości na przystankach 
autobusowych, szczególnie obok Ceramiki. 
Burmistrz Andrzej Wesołowski zapewnił o sprzątaniu tych obiektów i obiecał przekazanie prośby 
Dyrektorowi Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej. 
 
Radny Michał Kuciński zapytał, czy w związku z grantem Budowa ścieżki pieszo-rowerowej  
z Tułowic Małych do Skarbiszowic jest możliwość podjęcia interwencji żeby podjąć działania 
zmierzające do usunięcia dziur w nawierzchni drogi. 
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 Burmistrz zachęcił do zadawania pytań Staroście Opolskiemu, zaproszonemu na następne 
posiedzenie Komisji, jako zarządcy drogi. 
 
Radna Elżbieta Kuzdrowska nawiązała do informacji o zabezpieczeniu środków z Powiatu 
Opolskiego na remont basenu w Tułowicach.  
 
Sołtys Szydłowa Bartosz Wachowski poruszył sprawę problemu wypadających z samochodów 
śmieci podczas odbioru odpadów przez firmę. 
Radna Agnieszka Zawadzka poinformowała, że temat był już zgłaszany niejednokrotnie, firma  
o tym wie. 
 
 Przewodniczący Rady Tomasz Gala zapytał czy wszyscy przedsiębiorcy złożyli deklaracje 
dotyczące odpadów. Czy można porównań ilość tych przedsiębiorców ze złożonymi deklaracjami 
i wezwać tych, którzy nie złożyli do złożenia. 
Burmistrz Andrzej Wesołowski obiecał przekazanie prośby odpowiedniemu pracownikowi. 
 
Radny Krzysztof Cykowski nawiązał do ilości wytwarzanych odpadów w stosunku do deklaracji. 
 
Radny Michał Kuciński wspomniał o problemie z dostępnością do hydrantu przez jednostki 
gaśnicze podczas akcji gaszenia pożaru w Ligocie Tułowickiej, zapytał jaki czas temu były 
robione przeglądy hydrantów oraz czy można zaprowadzić rejestr hydrantów czynnych. 
 
Radna Agnieszka Zawadzka poinformowała o przekazaniu Dyrektorowi ZGKiM podobnego 
pytania zadanego wcześnie przez Radną Sylwię Szklorz i przekazała uzyskaną odpowiedź, że 
kontrola została przeprowadzona końcem ubiegłego roku, na początku roku w Ligocie 
Tułowickiej wymieniono dwa hydranty. Reszta hydrantów z listy powstałej po kontroli będzie 
wymieniana w miarę dostępnych środków. 
 
Przewodniczący Rady poprosił Radnych o zgłaszanie potrzeby zapraszania na posiedzenia. 
Rozmawiano na temat obecności Dyrektorów na sesjach. 
 
Przewodniczący Rady Tomasz Gala poprosił o zainstalowanie nowego lub przeniesienie jednego 
z dwóch obecnych koszy na śmieci na końcu ścieżki pieszo-rowerowej w stronę Ligoty 
Tułowickiej 
Burmistrz Andrzej Wesołowski obiecał załatwić sprawę. 
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19. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący podał terminy następnych spotkań: 
         24 marca 2025 r. godz. 16:30 - wspólne posiedzenie Komisji, 
         27 marca 2025 r. godz. 16:30  - sesja 
 
 
 
W związku ze wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Miejskiej w Tułowicach Tomasz 
Gala zamknął XIV sesję Rady Miejskiej w Tułowicach. 

  

 

                                                               Przewodniczący 
                                                              Rady Miejskiej w Tułowicach 

                                                                                                   Tomasz Gala 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Przygotowała: Iwona Węgrowska 


